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Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXII sesji. 

5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania. 

8. Uchwały 

a. Nr XXIII. .2016 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Miłoradz 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2017 rok 

b. Nr XXIII. .2016 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2016 rok (zmiana I) 

c. Nr XXIII. .2016 podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2017 rok 

d. Nr XXIII. .2016 podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki opłaty od posiadania psów na 2017 rok 

e. Nr XXIII. .2016 podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2017 rok 

f. Nr XXIII. .2016 podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016 (zmiana IX) 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.  

10. Wolne wnioski i oświadczenia. 

11. Zakończenie obrad. 

Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel otworzyła XXIII Sesję Rady Gminy Miłoradz.  
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, 
Sołtysów, pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu), na 
podstawie listy obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad – na stan 15 radnych udział w 
posiedzeniu bierze 15 radnych. 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
porządku obrad XXIII Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Porządek obrad w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
protokołu z XXII Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Protokół z XXII Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poinformowała, że nie ma żadnych 
informacji i komunikatów do przekazania.  
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, o pracy między sesjami od 11 października do 14 
listopada 2016 r., który stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poprosił o informację czy 
omawiano na spotkaniu z dyrektorem Energii sprawę oświetlenia ulicznego typu Led w Bystrzu. 
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Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że spotkanie odbyło się w temacie przebiegu linii 
średniego napięcie na terenie sołectwa Miłoradz oraz uporządkowania miejsc postawienia słupów na 
osiedlu w Miłoradzu. W sprawie oświetlenia pracownik gminy ustali spotkanie z przedstawicielem firmy 
Energa oświetlenie. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poprosił o informację ze 
spotkania z dyrektorem Polenergii w sprawie fermy wiatrowej. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek stwierdził, że firma ma pozwolenie na budowę i jest przygotowana do 
rozpoczęcia inwestycji. Budowę wstrzymuje brak rozporządzenia ministerstwa w sprawie budowy ferm 
wiatrowych o mocy powyżej 3 kW. Jeżeli ministerstwo nie wyda ww. rozporządzenia inwestycja nie będzie 
zrealizowana. 
Ad. 7 
Radny Pan Wiesław Mitlewski poprosił o interwencję w sprawie agresywnych i bezpańskich psów na 
osiedlu w Miłoradzu. 
Sołtys sołectwa Bystrze Pani Monika Król poinformowała, że taki sam problem jest przy świetlicy wiejskiej 
w Bystrzu. 
Radny Pan Wojciech Langowski poprosił o informację jak zostaną zagospodarowane płyty chodnikowe z 
osiedla w Miłoradzu. 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Rady 
Gminy Miłoradz Pana Tomasza Żuchowskiego o prowadzenie dalszej części obrad. 
a. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Miłoradz z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Miłoradz. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXIII.141.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 14 listopada 2016 roku w sprawie przyjęcia 
Rocznego Programu współpracy Gminy Miłoradz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
b. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
na 2016 rok (zmiana I). 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Miłoradz. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXIII.142.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 14 listopada 2016 roku w sprawie uchwalenia 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2016 rok (zmiana I) w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
c. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Miłoradz. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik podała wysokość stawek podatku od nieruchomości na 2017 
roku: 

1. od  powierzchni gruntów: 
a. związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania w 

ewidencji  gruntów i budynków od 1 m2 powierzchni 0,89  zł, 
b. pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i 

zbiorników sztucznych od 1  ha powierzchni 4,54  zł, 
c. od gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego 1 m2 powierzchni 0,45  zł, 
d. niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 października 

2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. poz. 1777), i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, 
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usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje 
zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 
lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego  od 1 m2 

powierzchni 2,98  zł 
2. od budynków lub ich części: 

a. od budynków mieszkalnych od 1 m2 powierzchni użytkowej 0,75  zł, 
b. od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 

budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1 m2 

powierzchni użytkowej 22,66  zł, 
c. od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym od 1 m2 powierzchni użytkowej 10,59  zł, 
d. związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, 

zajętych  przez podmioty udzielające tych świadczeń od 1 m2 powierzchni użytkowej 4,61  zł, 
e. od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie  odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego od 1 m2 powierzchni 
użytkowej 6,50  zł, 

3. od budowli – 2% ich wartości określonej na podstawie art.4 ust.1 pkt 3 i ust.3 -7 ustawy o podatkach 
i opłatach lokalnych z dnia 12.01.1991 r. 

4. od budowli wykorzystywanych bezpośrednio do poboru i przesyłania wody oraz od budowli służących 
do odprowadzania i oczyszczania ścieków - 1% ich wartości określonej na podstawie art.4 ust.1 pkt 3 
i ust.3 - 7 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych z dnia 12.01.1991 r. 

Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXIII.143.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 14 listopada 2016 roku w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
d. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie określenia stawki opłaty od posiadania psów na 2017 rok. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Miłoradz. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXIII.144.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 14 listopada 2016 roku w sprawie określenia 
stawki opłaty od posiadania psów na 2017 rok w głosowaniu jawnym została przyjęta 14 głosami za i 1 
głosem przeciw. 
e. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2017 rok. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Miłoradz. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXIII.145.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 14 listopada 2016 roku w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2017 rok w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
f. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016 (zmiana IX). 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Miłoradz. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany: 
ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
W rozdziale  75023 – Urzędy gmin zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 1.000zł na zakup krzeseł 
do poczekalni. W rozdziale 75075 – Promocja jednostek samorządu terytorialnego zmniejsza się plan 
wydatków bieżących o kwotę 1.185zł w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Bystrze, jednocześnie zwiększa się 
plan wydatków budżetu o kwotę 323zł w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Pogorzała Wieś. 
GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
W rozdziale 90004 – Utrzymanie zieleni w miastach i w gminach zmniejsza się plan wydatków bieżących o 
kwotę 323zł w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Pogorzała Wieś i w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Bystrze 
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o kwotę 315zł. W rozdziale 90095 – w Pozostałej działalności zmniejsza się plan wydatków bieżących o 
kwotę 1.000zł. 
KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 
W rozdziale 92195 – w Pozostałej działalności  zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 1.500zł w 
ramach Funduszu Sołeckiego wsi Bystrze. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXIII.146.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 14 listopada 2016 roku w sprawie zmian w 
budżecie gminy na rok 2016 (zmiana IX) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek w sprawie bezpańskich psów poinformował, że w Miłoradzu zostały 
podjęte działania natomiast w Bystrzu zostaną podjęte. 
W temacie płyt chodnikowych poinformował, że nieuszkodzone płyty są zbierane i składowane na terenie 
Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu, po zebraniu wszystkich zostanie podjęta decyzja 
o ich sposobie wykorzystania. 
Ad. 10 
Radny Pan Wiesław Mitlewski zwrócił się z pytaniem, jak zostanie zagospodarowane ogrodzenie, które 
zostało zdemontowane na osiedlu w Miłoradzu. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że zdemontowane ogrodzenie jest gromadzone na 
terenie Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu, a sposób zagospodarowania zostanie 
podjęty po całkowitej rozbiórce ogrodzenia. 
Radna Pani Sylwia Witek poprosiła o informację kiedy będzie ogłoszony przetarg na wybór przewoźnika na 
terenie gminy gdyż na obecnego mieszkańcy zgłaszają liczne skargi. Zdarza się, że autobus przyjeżdża przed 
czasem, a kierowca jest opryskliwy w stosunku do mieszkańców. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że z przewoźnikiem związany jest tylko z umową na 
przewozy szkolne, która obowiązuje do końca czerwca 2017 r. Po wejściu w życie zmian w ustawie o 
publicznym transporcie i podjęciu uchwały w sprawie Planu zrównoważonego rozwoju transportu 
publicznego będzie możliwość wyboru przewoźnika w ramach przetargu. 
Radna Pani Grażyna Sadowska poinformowała, że należy zweryfikować przywozy dzieci do szkoły gdyż 
część uczniów jest przywożona o godz. 7.15, a lekcje rozpoczynają się o 8.15.  
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że na obecną chwilę nie ma możliwości przesunięcia 
godzin przyjazdu autobusów szkolnych. 
Radny Pan Piotr Wojciechowski stwierdził, że autobus przyjeżdża po uczniów przed ustaloną godziną, a 
uczniowie korzystający ze stołówki szkolnej są ponaglani w jedzeniu obiadu ze względu na odjeżdżający 
autobus szkolny.  
Dyrektor Zespołu Szkół i Przedszkola w Miłoradzu Pan Andrzej Fijas poinformował, że zgłaszane przez 
radnych wnioski są na bieżąco załatwiane z przewoźnikiem.  
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel podziękowała obecnym za udział w obradach 
i ogłosiła zakończenie obrad XXIII Sesji Rady Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

/-/ Dominika Wróbel 


